
Kankaistenjärven suojeluyhdistys ry                      Pöytäkirja 6/2013

Hallituksen kokous

Aika              3.10.2013 klo 17

Paikka          Männistöntie 16, Saari

Läsnä            puh.joht. Rauno Kattelus, Pekka Honkala, Jarmo Holma, Kari Muje, Kirsti Parikka, 

                       Risto Saari  ja Kalervo Salo 

               

1 . Puheenjohtaja Rauno Kattelus avasi kokouksen.  Avaaja  toimi  puheenjohtajana ja 

                        Kirsti Parikka sihteerinä.

2 .                    Läsnäolijat todettiin, poissa oli Juha Kallasmaa ja Pekka Saares.      

3 .                    Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 

4 .                    Esityslista hyväksyttiin kokouksen työjärjestykseksi.

5 . Edellisen kokouksen pöytäkirja 5 /2013 hyväksyttiin.

6 . Jäsenasiat: Vuoden 2013 jäsenmaksun on tähän mennessä maksanut 69 jäsentä.

Jarmo Holma ja Pekka Honkala listaavat maksamattomat jäsenet ja lähettävät 

                        muistutuksen jäsenmaksun maksamiseksi.

                        Uusiksi  jäseniksi hyväksyttiin Jenni-Mari Riippi,  Kari Nylander ja Tiina Uschanoff.

7.                    Taloudellinen tilanne:  tilillä on 5944,45 €. Hankerahaa tuli tilille 4960,84 €. Se on

                        215 € pienempi kuin hakemamme summa. Erotus johtuu siitä, että hakemukses-

                        samme  oli 60 talkootyötuntia, vaikka niitä olisi saanut olla vain 38,5 tuntia . Erotus

                        21,5   tuntia jäi meille säästöön eli voimme käyttää sen seuraavan rahahakemuksen

                        yhteydessä. Tuntimäärää ei voinut nostaa yli 38,5 tunnin, jotta rahoitussuhteet 

                        säilyvät tukipäätöksen mukaisina. Muuten anomamme raha maksettiin hakemuksen

                        mukaisesti.

                        



8 .                   Kankaistenjärven julkaisun tilanne

Julkaisuun tulevat kirjoitukset ja kuvat on koottu. 21.10. se toimitetaan taitettavaksi 

                        ja  painettavaksi. Julkaisu on valmis lokakuun lopulla. Julkaisua painetaan 300 kpl,

                         24-sivuisena ja nelivärisenä. Julkaisua jaetaan jäsenille kädestä käteen niin paljon 

                        kun se on mahdollista ja loput postitetaan. Julkaisuja jätetään varastoon myöhempää

                        jakelua varten. Julkaisu  laitetaan myös kotisivuille.

9. UPM:n kannanotot Heinämäen hakkuualueen korjaamiseksi

UPM:n järjestämään palaveriin pe 18.10. klo 9.30 Pesukadulla Tiiriössä osallistuvat

                        hallituksen jäsenet ilmoittavat sihteerille viikkoa ennen tilaisuutta 

                        mahdollisuudestaan osallistua tilaisuuteen. Sihteeri ilmoittaa osallistujat UPM:lle.

10. Myllyojan padon tarkastuskäynti toteutetaan joko ti 22.10 klo 14 tai to 24.10. klo 9.

Pekka Honkala ottaa yhteyttä ELY- keskukseen ja sopii, kuka sieltä osallistuu

                        tarkastuskäyntiin. Pekka Honkala ilmoittaa lopullisen ajankohdan 

                        hallitukselle. Mahdollisimman moni hallituksen jäsen tulee paikalle 

                        Joutsiniementietä Tiheenlahdentielle ja siitä padolle. Risto Saari opastaa paikalle.

Veden korkeus on nyt n. 15 cm karttakorkeutta alempana.

11. Tutkimuksia ja seurantatietoja

Isoista ahvenista tehtyjen tutkimusten tulokset ovat tulleet, mutta tulkinta on 

                        vaikeaa, koska selitykset puuttuvat. Lausunto tuloksista pyydetään.

Syksyn ojavesitutkimuksiin on vielä n. 1000 € käytettävissä.

12. Komulahdenojan saasteiden syiden selvittäminen

Jätevesiputken vuoto vuonna 2011 talvella on mahdollisesti aiheuttanut ojaveden 

                        saastumista. Näytteitä otetaan tänä syksynä ja lisätietoa asiasta on tulossa. 

13.  Rauno Katteluksen tekemän aloitteen käsittely ( liite )

Hallitus kannattaa aloitteen toteuttamista. Metsänomistajat järven ympäristössä 

                        kartoitetaan ja kysellään heidän mielipidettään asiasta. Metsäkeskuksesta saa tietoja 

                        alueelle tehdyistä hakkuista.

14.-15. Uusia hankkeita ja niiden rahoitusmahdollisuuksia



Järven tutkimista  ja suojelutyötä  jatketaan.

Hallitukselle esiteltiin uusia tutkimushankkeita.

Kankaistenjärven suojeluyhdistyksen hallitus   päätti hakea " Kankaistenjärvi kuntoon

                        2013- 2014"- hankkeeseen Linnaseudulta Leader- hankerahaa.

16. Muut asiat

- Hämeenlinnan seudun luonnonsuojeluyhdistyksen rahastosta haetaan avustusta

                           järven jatkotutkimuksiin.

- Hallitus päätti, että Pekka Honkalalle maksetaan lainasta takaisin myöhemmin 

sovittava summa

- kalatalousneuvoja Petri Mäkinen suosittelee täplärapujen runsasta istutusta järveen 

kannan runsastuttamiseksi

Myllyojassa on tutkimusten mukaan purotaimenia, jotka voivat mahdollisesti nousta

 myös Kankaistenjärveen

- Pekka Honkala käy keskustelua osakaskunnan kanssa karikoiden merkitsemisestä

- suojeluyhdistys voisi järjestää elokuun lopulla kesän päättäjäistilaisuuden järven 

asukkaille ja mökkiläiset ja rannan asukkaat voisivat  sytyttää rannoille   

piharoihuja  elokuun illan valaisemiseksi

- infotaulut suojeluyhdistyksestä voitaisiin sijoittaa Hangasmäen ja Kankaisten kyliin

                          sekä Ladun majalle

17. Seuraava hallituksen kokous on 21.11. klo 17 Holmalla Raatihuoneenkatu 29 A 13

18.  Puheenjohtaja päätti kokouksen 20.10 ja kiitti vilkkaasta keskustelusta

 

                        puheenjohtaja Rauno Kattelus   sihteeri Kirsti Parikka



Liite pk/6

Kankaistenjärven suojeluyhdistys ry

Asia: Aloite

Arvoisat suojeluyhdistyksen hallituksen jäsenet

Järveemme valuvat ravinteet ja kiintoainekset ovat järvemme rehevöitymisen 
ja myös asukkaiden viihtymisen kannalta ongelmallisia. Ravinteet näkyvät 
vähitellen järven tilassa, mutta kiintoaines välittömästi.

Koska ongelma muodostuu pääosin metsänhakkuiden yhteydessä maaperän 
rikkoutuessa ja varsinkin kantoja poistettaessa, ehdotan että suojeluyhdistys 
toimisi aktiivisesti sen hyväksi, että

1. SAATAISIIN VALUMA-ALUEEN METSÄNOMISTAJILTA 
SOPIMUS/SUOSTUMUS, ETTÄ VALUMA-ALUEEN HAKKUIDEN 
YHTEYDESSÄ EI KANTOJA POISTETA

2. KYSEISTEN HAKKUIDEN YHTEYDESSÄ TOIMITAAN MUUTOINKIN 
MAAPOHJAN RIKKOUTUMISTA VÄLTTÄEN.

Uskoisin, että asenteet ao. sopimusta/suostumusta kohtaan olisivat 
myönteiset  mm. tapahtuneista vahingoista johtuen.

Uskon, että aloite toteutuessaan muokkaisi asenteita ja toimintatapoja ja 
vaikutus järvemme tilaan olisi myönteinen.

Hämeenlinnassa, 20. syyskuuta 2013

Rauno Kattelus

 


